

Great Britain



Lecturer - Trofimova Tatyana
Nikolaevna

The United Kingdom of Great Britain and Northern Ireland (the UK) occupies the British Isles and consists of 4 parts: England, Wales, Scotland and Northern Ireland.

Соединенное Королевство Великобритании и Северной Ирландии занимает Британские острова и состоит из 4 частей: Англии, Уэльса, Шотландии и Северной Ирландии.



The country has the population of 60 million people within the land area of 244 thousand square kilometers. The United Kingdom of Great Britain and Northern Ireland is situated on the British Isles.

В стране проживает 60 миллионов человек на площади 244 тыс квадратных километров. Объединенное Королевство Великобритании и Северной Ирландии расположено на Британских островах.

Geographical position

The isles are washed by the Atlantic Ocean in the north and in the west and by the English Channel in the south. The UK is separated from continental Europe by the North Sea.

Острова омываются Атлантическим океаном на севере и западе и Ла-Маншем на юге. Великобритания отделена от континентальной Европы Северным морем.



The British Isles consist of two large islands — Great Britain and Ireland — separated by the Irish Sea, and a lot of small islands.

Британские острова состоят из двух больших островов — Великобритании и Ирландии, отделенных Ирландским морем, и множества мелких островов.

Historically the territory of the United Kingdom is divided into four parts: England, Scotland, Wales and Northern Ireland. The total area of the United Kingdom is 244 square kilometres. The surface of the British Isles varies very much.

Исторически территория Соединенного Королевства делится на четыре части: Англию, Шотландию, Уэльс и Северную Ирландию. Общая площадь Соединенного Королевства составляет 244 квадратных километра. Поверхность Британских островов сильно различается.



The north of Scotland is mountainous and is called the Highlands, while the south, which has beautiful valleys and plains, is called the Lowlands.

Север Шотландии – гористый и называется Высокогорьем, в то время как юг, где есть красивые долины и равнины – низменностью.

London

- The capital of Great Britain is London.
- It stands on the Thames river.
- The most important parts of London are: the City, the West End, the East End and Westminster.

- Столица Великобритании — Лондон.
- Он расположен на реке Темзе.
- Наиболее важными частями Лондона являются: Сити, Вест-Энд, Ист-Энд и Вестминстер.



- The City is the busiest part of London.
 - People do business there.
 - Only about ten thousand people live there.
-
- Сити — самая оживленная часть Лондона.
 - Люди занимаются бизнесом там.
 - Там живет всего около десяти тысяч человек.

- The West End is the richest part of London.
- You can find the best shops, theatres, cinemas, museums, fine parks and squares there.
- Вест-Энд — самая богатая часть Лондона. Здесь Вы найдете лучшие магазины, театры, кинотеатры, музеи, прекрасные парки и скверы.



- Its houses and streets are the finest in the capital.
- The rich people live in the West End.
- The East End is the part of London where working people live.
- It is not so rich as other parts of London and there are fewer parks there.
- Его дома и улицы — лучшие в столице.
- Богатые люди живут в Вест-Энде.
- Ист-Энд — часть Лондона, где живут рабочие.
- Он не так богат, как другие районы Лондона, и там меньше парков.

- The country is a constitutional monarchy and officially the King is the Head of state.
- Страна является конституционной монархией, и официально Король является главой государства.

- But it is ruled by the Prime Minister and the government.
- The legislative body is the Parliament which consists of the House of Lords and the House of Commons.

- Но управляют страной премьер-министр и правительство.
- Законодательным органом является парламент, состоящий из палаты лордов и палаты общин.



Customs and traditions of Great Britain

Some British traditions are royal, such as the Changing of the Guard which takes place every day at Buckingham Palace. The Trooping of the Colour happens on the Queen's official birthday. It's a big colourful parade with hundreds of soldiers and brass bands.



Обычаи и традиции

- Некоторые британские традиции – королевские, например, смена караула, которая происходит у Букингемского дворца каждый день. На официальный день рождения Королевы происходит Церемония выноса знамени. Это огромный парад знамен, в котором участвуют сотни солдат и оркестры духовых инструментов.

- Westminster Abbey is opposite the Houses of Parliament.
- Many great Englishmen were buried in Westminster Abbey.
- Вестминстерское аббатство находится напротив здания парламента. Многие великие англичане были похоронены в Вестминстерском аббатстве.



- To the west of Westminster Abbey you can see Buckingham Palace.
- It is the royal residence.
- К западу от Вестминстерского аббатства можно увидеть Букингемский дворец.
- Это королевская резиденция.

After the queen's death in 2022, Charles took the throne while William and Catherine became known as the Prince and Princess of Wales. They have three children: George, Charlotte and Louis. The family lives at Adelaide Cottage.

После смерти королевы в 2022 году Чарльз занял трон, а Уильям и Кэтрин стали известны как принц и принцесса Уэльские. У них трое детей: Джордж, Шарлотта и Луи. Семья живет в коттедже Аделаида.



A magnifying glass is positioned over a yellow sticky note on a light blue background. The sticky note has the text 'Thank you For your Attention' written in black cursive. A black pen is visible in the bottom right corner of the frame.

*Thank you
For your
Attention*